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Aan

mevrouw C.C. Benschop
van de fractie GroenLinks

p/a  raadsgriffie@dordrecht.nl

Datum 16 juni 2020

Ons kenmerk InProces BBV: 2020-0076214

Betreft Beantwoorden artikel 40-vragen inzake Publieke Gezondheid

Geachte mevrouw Benschop,

Bij brief van 12 mei 2020, bij ons ingekomen op 13 mei 2020, heeft u op grond 
van artikel 40 van het Reglement van Orde van de gemeenteraad namens de 
fractie GroenLinks vragen gesteld inzake Publieke Gezondheid.

Wij beantwoorden uw vragen als volgt.

Vraag 1. Is voor het college inzichtelijk hoeveel procent van de Dordtse bevolking,  
bij benadering, overmatig alcohol consumeert, rookt en/of overgewicht 
heeft? 

Antwoord We beschikken over cijfers van de GGD ZHZ. De GGD voert iedere vier 
jaar de Gezondheidsmonitor Volwassenen en Ouderen uit onder inwoners 
van 19 jaar en ouder. De meest recente cijfers dateren van 2016. 
Momenteel loopt het veldwerk voor een nieuwe meting. De uitkomsten 
hiervan worden medio 2021 verwacht. 

Dordtse bevolking van 19 jaar e.o.
overmatige drinker* 16%
zware drinker** 8%
rookt wel eens 25%
zware roker*** 4%
matig overgewicht 32%
ernstig overgewicht (obesitas) 17%

* mannen: meer dan 14 glazen alcohol per week, vrouwen: meer dan 7 glazen per 

week

** mannen: 1 of meerdere dagen in de week 6 of meer glazen alcohol, vrouwen: 1 of 

meerdere dagen per week 4 of meer glazen alcohol

*** rookt minimaal 20 sigaretten per dag (2012)

Bron: GGD ZHZ (2016)

Naast de gezondheidsmonitor Volwassen en Ouderen voert de GGD ZHZ 
in het voortgezet onderwijs jaarlijks onderzoek uit (via de jeugd-
gezondheidszorg) in de klassen 1 en 3 (vmbo) en 2 en 4 (havo en vwo). 
In het basisonderwijs vinden onderzoeken plaats in groep 2 en groep 7.

Dordtse kinderen van 5 jaar
overmatig overgewicht 12%
ernstig overgewicht (obesitas) 5%

Bron: GGD ZHZ (schooljaar 2018/2019)

Dordtse kinderen van 10 jaar
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overmatig overgewicht 17%
ernstig overgewicht (obesitas) 5%

Bron: GGD ZHZ (schooljaar 2018/2019)

Dordtse jongeren van 12 t/m 15 jaar
wel eens een glas alcohol gedronken* 18%
wel eens gerookt* 12%
overmatig overgewicht 17%
ernstig overgewicht (obesitas) 6%

* betreft schooljaar 2016/2017

Bron: GGD ZHZ (schooljaar 2018/2019)

Vraag 2. Op welke wijze toetst het college of de beoogde percentages zoals deze 
in het Nationaal Preventieakkoord voor 2020 en verder zijn opgenomen, 
in Dordrecht worden behaald?

Antwoord In de lokale nota publieke gezondheid hebben we per ambitie eigen 
doelstellingen en indicatoren vastgesteld, die nauw verband houden met 
de doelstellingen in het Nationaal Preventieakkoord. En tevens met die in 
de landelijke nota gezondheidsbeleid 2020-2024 (die recent verschenen 
is). Op basis van diverse monitors van de GGD ZHZ toetsen we of we 
onze doelstellingen behalen. De frequentie waarmee we dit doen, hangt 
af van de frequentie waarmee cijfers beschikbaar zijn. 

Vraag 3. Is het college het met GroenLinks Dordrecht eens dat, in tegenstelling tot  
alcoholgebruik en overgewicht, roken niet alleen gevaar voor de roker, 
maar ook direct gevaar voor derden met zich meebrengt?

Antwoord Het klopt dat roken gevaar voor derden met zich meebrengt. Daarom 
hebben we in onze lokale nota ook als ambitie 'een rookvrije generatie' 
opgenomen. Naast tweedehands roken (meeroken) brengt ook 
derdehands roken (rookresten die achterblijven, bijvoorbeeld in haren, 
kleding, gordijnen en meubels) de nodige gezondheidsrisico's met zich 
mee. 

Overigens zijn we van mening dat ook alcoholgebruik gevaar voor derden 
kan opleveren. Denk aan huiselijk geweld en alcoholgebruik in het 
verkeer.

Vraag 4. Is het college op de hoogte dat Restaurant Post reeds enkele jaren een 
(gedeeltelijk) rookvrij terras heeft en dat dit vrijwel geen negatieve 
reacties heeft gekregen?

Antwoord Ja, daar zijn we mee bekend. We vinden het een goed initiatief dat 
restaurant Post sinds juli 2018 een deel van haar terras rookvrij heeft 
gemaakt. Dit geldt overigens ook voor Khotinsky. We hopen dat het 
andere horecagelegenheden inspireert om het voorbeeld te volgen.

Vraag 5. Is het college het met GroenLinks Dordrecht eens dat een ieder recht 
heeft om zonder overlast of hinder van tabaksrook gebruik te mogen 
maken van de openbare ruimte?

Antwoord Iedereen heeft recht om gebruik te maken van de openbare ruimte. Zoals 
het woord zelf al zegt: de ruimte is openbaar en dus vrij toegankelijk. Als 
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gemeente willen we overlast en hinder in de openbare ruimte beperken. 
Ook dat van tabaksrook. Het is echter een utopie om te denken dat we 
alle overlast kunnen voorkomen. 

Vraag 6. Is het college bereid, als uitvoering van de aangenomen Nota, in de APV 
op te nemen dat een gedeelte van een door de gemeente vergund terras  
rookvrij dient te zijn?

Antwoord Eén van de acties in het uitvoeringsplan (behorend bij de lokale nota 
publieke gezondheid) is het inventariseren van gebieden om rookvrij te 
maken. We richten ons hierbij met name op gebieden waar (veel) 
kinderen komen en/of een publieke functie hebben. Recent is de APV 
aangepast met een rookverbod op openbare plaatsen bij een speeltuin 
en schoolterreinen.

We onderzoeken momenteel of het juridisch mogelijk is om in de APV op 
te nemen dat een gedeelte van een door de gemeente vergund terras 
rookvrij dient te zijn. Op basis van de uitkomst van dit onderzoek nemen 
we dit najaar als college een besluit om de APV wel/niet te wijzigen. 

Vraag 7. Is het college met GroenLinks Dordrecht van mening dat de verdere 
uitwerking van de Nota reeds in de Kadernota 2021 dient te worden 
opgenomen?

Antwoord Zoals in de raadsinformatiebrief behorend bij de lokale nota publieke 
gezondheid staat geschreven, zijn de financiële kaders voor de publieke 
gezondheid uit de meerjarenbegroting 2019-2022 leidend. De financiën 
liggen voor het overgrote deel vast in bestaande programma's, zoals het 
uitvoeringsprogramma 'Samen voor gezond' van de GGD ZHZ. Op dit 
moment voorzien we geen extra uitgaven ten behoeve van de uitvoering 
van de nota. 

Wij vertrouwen er op u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.

Hoogachtend,

Het college van Burgemeester en Wethouders

J. Scholten A.W. Kolff
secretaris burgemeester
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